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Protokół Nr V/2024 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 9 wrze śnia 2024 r. 
 
Obrady rozpoczęto 09 września 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 17:15 tego samego 
dnia. Miejsce posiedzenia: Sala posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. 
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.  
Obecni: 

1. Paulina Antończyk 
2. Sebastian Berger 
3. Roman Bura 
4. Marta Cieślik 
5. Piotr Gonsior 
6. Marek Kotula 
7. Barbara Kruczek 
8. Piotr Kuczera 
9. Marek Liśnikowski 
10. Łucjan Marek 
11. Ilona Mura 
12. Krzysztof Rduch 
13. Ewa Wawrzyczny 
14. Alojzy Wita 

Nieobecna była Radna Wioleta Szotek. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 
Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na podstawie 
listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna.  
Poinformował również, że obrady są nagrywane i bezpośrednio transmitowane online.  
Następnie powitał gości: Z-cę Wójta Pana Błażeja Tatarczyka, Panią Skarbnik Małgorzatę 
Gąsior, Panią Sekretarz Joannę Szymańską, pracowników Urzędu Gminy i Radnych. Listy 
obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo oraz jest dostępna pod linkiem: 
https://esesja.tv/transmisja/56923/sesja-rady-w-dniu-poniedzialek-9-wrzesnia-2024.htm 

Pkt. 3. Przedstawienie porz ądku obrad 
Proponowany porządek obrad Radni otrzymali w materiałach. Nie było wniosków o zmianę 
porządku. Przewodniczący odczytał porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Mszana w dn. 7 sierpnia 2024 r. 
5. Sprawozdania z prac komisji. 
6. Stopień zaawansowania prowadzonych inwestycji.. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

− a/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2024 – 2031, 

− b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok, 



 2 

− c/ wyrażenia zgody na bezpłatne przyjęcie przez Gminę Mszana nieruchomości 
będącej własnością Skarbu Państwa, 

− d/ wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu wspólnej realizacji 
projektu w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021-2027, Oś 
Priorytetowa II Fundusze Europejskie na zielony rozwój, Działanie 02.02 Efektywność 
energetyczna budynków użyteczności publicznej – ZIT, 

− e/ uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 
8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad. 

Pkt. 4. Przyj ęcie protokołu 
Do protokołu z sesji Rady Gminy w dniu 7 sierpnia 2024 r. nie było uwag. Prowadzący obrady 
zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Mszana w dn. 7 sierpnia 
2024 r. 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (14): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Krzysztof 
Rduch, Ewa Wawrzyczny, Alojzy Wita, Ilona Mura (ustnie do protokołu) 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 5. Sprawozdania z prac Komisji 
Sprawozdania z prac Komisji złożyli: 

− Komisja Rewizyjna – Z-ca Przewodniczącego, Pan Marek Kotula. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

− Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – Przewodnicząca, Pani Ewa Wawrzyczny. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

− Komisja Budżetu i Infrastruktury – Przewodniczący, Pan Piotr Gonsior. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

− Komisja Spraw Społecznych – Przewodnicząca, Pani Ilona Mura. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

Do sprawozdań nie było pytań. 

Pkt. 6. Stopie ń zaawansowania prowadzonych inwestycji 
Stopień zaawansowania prowadzonych inwestycji przedstawił Kierownik Referatu PI Pan 
Marek Małek. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Insp. Małek poinformował, że na zadanie „Renowacja budynku starej plebanii z 1811 roku” 
27 lipca br. zostało ogłoszone drugie postępowanie przetargowe. Termin otwarcia ofert 
nastąpił 4 września. Złożone zostały trzy oferty, najbardziej korzystną złożyła firma Bauplatz z 
Połomi, przy ulicy Centralnej. Kwota: 980.122,74 zł. Termin gwarancji: 60 miesięcy. 
Na to zadanie w budżecie było przeznaczone 960.000 zł, więc patrząc na najtańszą ofertę, do 
tego postępowania należy dołożyć ponad 20.000 zł, a także około 20.000 zł na prowadzenie 
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nadzorów inwestorskich. Inspektor nadzoru przy tej inwestycji musi mieć kwalifikacje do 
prac przy obiektach zabytkowych. Wszystkie inwestycje z Polskiego Ładu wymagają 
ustanowienia inspektora nadzoru inwestorskiego. 
Pytania zadawali: 

• Radny Alojzy Wita – o przetarg na modernizację infrastruktury sportowej w centrum 
sołectwa Połomia – kto złożył najkorzystniejszą ofertę i ile firm startowało? 

• Insp. Marek Małek odpowiedział – najkorzystniejszą ofertę złożyła firma Poldimex.PL Sp. 
z o.o. z Gierałtowic. W postępowaniu na remont infrastruktury sportowej w centrum 
Połomi, zostało złożone 5 ofert. 

− firma Poldimex.pl, spółka z o.o. - 2.219.998,98 zł. 

− firma Mercado, spółka z o.o. - 2.788.105,81 zł. 

− firma Moderato, spółka z o.o. - 2.985.948,00 zł. 

− firma Bellsport z Bytomia - 3.092.264,72 zł. 

− firma PHU Gawlik ze Skidzina - 3.169.642,81 zł. 
Wszystkie te firmy zaoferowały 72-miesięczny okres gwarancji, który jest kryterium przy 
wyborze oferty. 

• Radny Alojzy Wita – o remont ul. Folwark - jaki to odcinek w metrach? 

• Insp. Małek odpowiedział – długość planowanego do remontu odcinka ulicy Folwark - 
1545 metrów. Na razie z tą inwestycją jest największy problem. 

• Radny A. Wita poprosił o przygotowanie w tym tygodniu specyfikacji, co będzie robione 
w ramach tych wszystkich inwestycji, ile będzie drzwi wymienianych, itd. 

• Insp. M. Małek odpowiedział – wszystkie te informacje są w specyfikacji i w dokumentacji, 
która jest udostępniona na stronie internetowej. Są to informacje publiczne, 
ogólnodostępne. Każdy mieszkaniec może przeanalizować zakres prac. 

• Radny Łucjan Marek – czy jest już podpisana umowa z wykonawcą na remont ul. Folwark 
i czy będzie ona w całości remontowana? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – umowa jeszcze nie jest podpisana, a istnieje ryzyko, że ulica 
Folwark prawdopodobnie nie będzie remontowana w związku z brakiem zgody na 
wejście w teren jednej z rodzin. Wszystkie pozostałe rodziny podpisały zgodę na wejście 
w teren i realizację inwestycji. Gmina twierdzi, że ulica Folwark w obecnym śladzie jest 
własnością gminy zgodnie z uchwałą wojewody. Jest tam wpisana droga do Folwarku. 
Jednak jedna z rodzin nie wyraża zgody na wejście w teren bez odszkodowania również 
tego odcinka, który znajduje się pod asfaltem. Gmina nie chce robić precedensu i 
wypłacać tej rodzinie odszkodowania, skoro inni mieszkańcy wyrazili zgodę na wejście w 
teren bez odszkodowania. Chodzi o działki pod istniejącym asfaltem. Co do innych  
gruntów, które byłyby zajęte pod realizację tej inwestycji, a znajdują się poza istniejącym 
pasem drogowym, Gmina zadeklarowała zarówno rodzinie, jak i jej pełnomocnikowi 
prawnemu, że może wypłacić odszkodowanie. Chodzi o teren na zatoczki, które zostały 
wprowadzone w projekcie ze względu na bezpieczeństwo korzystania z tej drogi. Pan Z-
ca dodał, że jeśli tego projektu nie uda się zrealizować, dołoży wszelkich starań, aby 
otrzymać zgodę na przełożenie dofinansowania z Polskiego Ładu na realizację innej 
inwestycji w sołectwie Połomia. Nie będzie to jednak inwestycja drogowa, ponieważ 
musiałaby być przygotowana dokumentacja projektowa. 

• Na pytanie Pana Radnego Marka, o którą rodzinę chodzi, Z-ca Wójta odpowiedział, że nie 
może podać danych. 

• Na pytanie Pana Radnego Bergera, o który odcinek drogi chodzi i czy trzeba rezygnować z 
remontu całości, Z-ca Wójta odpowiedział – analizowane było również ewentualne 
zmniejszenie zakresu inwestycji o ten odcinek, na którym nie mamy zgody, ale niestety 
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zasady Polskiego Ładu nie pozwalają na to. Wszelkiego rodzaju zmiany będą wymagały 
zgody z Warszawy na ewentualne bądź skrócenie odcinka, bądź też zamiany zadania na 
inne. Zdarza się, że gminy uzyskują zgodę, ale na inną inwestycję, a nie ograniczenie 
planowanej.  

• Na pytanie Pana Radnego Bergera, jaka jest długość spornego odcinka, Pan Z-ca Wójta 
odpowiedział – około jednej trzeciej długości całego planowanego do remontu. 

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie, czy gmina rozważała możliwość skorzystania z 
ustawy zeszłorocznej o szczególnych rozwiązaniach dotyczących regulacji stanu 
prawnego niektórych dróg ogólnodostępnych? Ta droga jest ogólnodostępna, lata do 
tyłu gmina ponosiła tam różnego rodzaju koszty finansowe związane z utrzymaniem, 
nałożeniem nawierzchni asfaltowej. Czyli korzystając z tej ustawy, można ją przejąć. 

• Z-ca Wójta odpowiedział - wprowadzono by precedens, ponieważ ta ustawa wymaga od 
wójta wypłacenia odszkodowania dla mieszkańców ustalonego przez starostę powiatu. 
Gmina nie chce robić takiego wyłomu, płacąc odszkodowania i dodatkowo remontować 
później drogę, bo są to bardzo duże koszty. Jeśli mieszkańcy wnoszą o remont drogi, 
która nie jest gminna, powinni oddać swoje grunty pod drogą za przysłowiową złotówkę. 
Tak to było do tej pory realizowane.  

• Radny Sebastian Berger wyraził opinię, że należałoby wykorzystać te środki, które są z 
Polskiego Ładu i przynajmniej zrobić remont do ulicy Przyległej. 

• Z-ca Wójta odpowiedział - Gmina zasięgała informacji i nie ma możliwości takiej zamiany. 
A dodatkowym problemem jest to, że brak na chwilę obecną projektu na zadanie w 
stronę ulicy Przyległej. 

• Na pytanie Radnego Łucjana Marek, czy mieszkańcy mogą się zrzec odszkodowania 
według tej ustawy, Z-ca Wójta odpowiedział - według tej ustawy nie. Według tej ustawy 
to starosta decyduje o wysokości odszkodowania i gmina w takiej wysokości 
odszkodowania musi wypłacić. Był już przypadek podobnego wniosku mieszkańców 
odnogi ulicy Centralnej, naprzeciwko starej stodoły. Gmina odpowiedziała, że nie jest w 
stanie zrealizować tego żądania, ponieważ jest wiele dróg, które mieszkańcy dobrowolnie 
przekazują tylko za koszty podziału swoich działek. Na chwilę obecną gmina zgadza się na 
przejmowanie dróg tylko na zasadzie dobrowolnego przekazywania przez mieszkańców, 
ponieważ nie ma środków na wykup za odszkodowania, które będą wyliczone przez 
starostę. 

• Radny Łucjan Marek odnoście odcinka ulicy naprzeciwko stodoły przekazał, że 
mieszkańcy sugerowali, że chcą się zrzec odszkodowania i przekazać grunty za 
symboliczną złotówkę. 

• Z-ca Wójta potwierdził, że po ostatnim spotkaniu z mieszkańcami tej odnogi potwierdzili 
oni, że podejmą się indywidualnego wydzielenia tego odcinka i przekazania go gminie w 
zamian za koszty podziału. 

• Radny Piotr Gonsior zadał pytanie, jakiej wysokości odszkodowania domaga się rodzina z 
Folwarku? 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że nie było jeszcze robionej wyceny. Nie ma sensu jej robić i 
płacić, gdy Gmina stoi na stanowisku, że działki, na których jest asfalt, są własnością 
Gminy. Oszacowaniu podlegać mogą jedynie działki zajęte pod mijanki, gdyby Ci Państwo 
się zgodzili. Należałoby wziąć pod uwagę wartość gruntów sąsiednich czyli wartość 
działek budowlanych. Ostatecznie Gmina mogłaby nawet z tych mijanek zrezygnować, 
zostały uwzględnione w projekcie, aby ułatwić mieszkańcom korzystanie z tej dość 
wąskiej drogi. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący obrady zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego. 



 5 

Pkt. 7. Podj ęcie uchwał 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 

• a/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2024 – 2031, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Był on 
opiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 4 września br.  
Opinię do projektu przedstawił przewodniczący tej komisji, Pan Piotr Gonsior: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady odczytał projekt i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 
2024 – 2031 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (14): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Ewa Wawrzyczny, Alojzy Wita 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr V/37/2024 została podjęta.  
 

• b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Był on 
opiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 4 września br.  
Opinię do projektu przedstawił przewodniczący tej komisji, Pan Piotr Gonsior: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (14): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Ewa Wawrzyczny, Alojzy Wita 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr V/38/2024 została podjęta.  
  

• c/ wyrażenia zgody na bezpłatne przyjęcie przez Gminę Mszana nieruchomości 
będącej własnością Skarbu Państwa, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Był on 
opiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 4 września br.  
Opinię do projektu przedstawił przewodniczący tej komisji, Pan Piotr Gonsior: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – czy była przeprowadzona analiza pod kątem kosztów 
utrzymania tego terenu o powierzchni około 7 hektarów? Będzie on wymagał 
wykaszania. Ile to będzie rocznie kosztowało? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – nie było takich analiz. W przyszłości jest pomysł, aby 
podzielić te grunty. Drogę pozostawić jako własność Gminy,  a pozostałe grunty, 
które przylegają do pól, przekazać w użytkowanie rolnikom. Przejmowany odcinek 
może też ułatwić w przyszłości komunikację sołectwa Połomia z sołectwem Mszana, 
jeżeli udałoby się zrealizować połączenie nad Kolejówką. 

• Pan Radny Kuczera zwrócił uwagę, że aż by się prosiło, aby tam powstał mostek, co 
pozwoliłoby drogą technologiczną skomunikować sołectwa. Wtedy ruch ulicą 
Wolności na pewno by się zmniejszył, bo dużo osób jeździłoby tam, w kierunku 
Wodzisławia. 

• Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że byłyby to jednak potężne koszty.  Raczej rozważa się w 
przyszłości kładkę nad Kolejówką i ruch pieszo-rowerowy. Jednak najpierw trzeba 
mieć zgodę na przekazanie kolejnych gruntów, czyli tych, które znajdują się za 
Kolejówką w kierunku ulicy Wodzisławskiej.  Generalna Dyrekcja jeszcze nie 
wydzieliła tego odcinka. Obecna uchwała ma na celu przejęcie drogi od ulicy 
Centralnej do Kolejówki, bo ten odcinek został na razie wydzielony i przekazany przez  
Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad na Skarb Państwa. Włada tym na 
chwilę obecną starosta. Jest to obecnie ścieżka pieszo-rowerowa i Gmina zakłada 
wykorzystanie jej w tym kierunku. Aby otrzymać te działki, Gmina jest zobligowana 
do wykonania paru miejsc odpoczynku - ustawienia ławek, koszy na śmieci. 

• Na pytanie Radnego Sebastiana Bergera, jaki jest plan odnośnie miejsca obsługi 
rowerzystów, czy trzeba będzie na nie przeznaczać dodatkowe środki, Z-ca Wójta 
odpowiedział – chodzi o postawienie ławek, koszy na śmieci, ewentualnie altanki, czy 
jakiegoś urządzenia do naprawy rowerów. Gmina będzie na ten cel szukać środków 
zewnętrznych, jak na większość tego typu inwestycji. 

Wynikła dyskusja. Po jej zakończeniu Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na bezpłatne przyjęcie przez Gminę Mszana 
nieruchomości będącej własnością Skarbu Państwa 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (12): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Marek Liśnikowski, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Ewa 
Wawrzyczny, Alojzy Wita 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Piotr Kuczera, Łucjan Marek 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr V/39/2024 została podjęta.  
 

• d/ wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu wspólnej realizacji 
projektu w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021-2027, Oś 
Priorytetowa II Fundusze Europejskie na zielony rozwój, Działanie 02.02 Efektywność 
energetyczna budynków użyteczności publicznej – ZIT, 
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Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Był on 
opiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 4 września br.  
Opinię do projektu przedstawił przewodniczący tej komisji, Pan Piotr Gonsior: Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Nie było pytań. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu wspólnej 
realizacji projektu w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021-2027, Oś 
Priorytetowa II Fundusze Europejskie na zielony rozwój, Działanie 02.02 Efektywność 
energetyczna budynków użyteczności publicznej – ZIT 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (14): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, 
Marek Kotula, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Ewa Wawrzyczny, Alojzy Wita 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr V/40/2024 została podjęta.  
 

• e/ uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie, 
Przewodniczący Rady poinformował, że w lipcu br. Gmina Bargłów Kościelny wystąpiła z 
petycją do Rady Gminy Mszana o podjęcie uchwały tożsamej, jak uchwała Rady Gminy 
Bargłów Kościelny w sprawie zmian w ustawie o ochronie zwierząt. Petycja była 
przedmiotem analizy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 22 sierpnia. 
Wniosek Komisji wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca tej Komisji Pani Ewa 
Wawrzyczny. Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Głos zabierali: 

• Radna Ewa Wawrzyczny zwróciła uwagę, że wprowadzenie obowiązkowego podatku 
od posiadania psa będzie dodatkowym obciążeniem mieszkańców. Państwo może 
narzucić stawkę znacznie wyższą niż obecnie obowiązująca w gminie. Co do nakazu 
chipowania psów – również będą to dodatkowe koszty dla właściciela. Efektem tych 
nakazów może być właśnie większa liczba bezpańskich psów, bo nie będzie chętnych 
do ich przygarnięcia.  

• Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Gąsior – na dzień dzisiejszy wprowadzenie opłaty od 
posiadania psów jest dobrowolne, to znaczy od Rady Gminy jest zależne, czy 
wprowadzi taką opłatę. Na terenie naszej gminy jest wprowadzona taka opłata, 
wynosi 35,00 zł. Od radnych zależy, czy będzie uchwalana. 

• Na pytanie Radnego Sebastiana Bergera, czy opłata ta w pełni pokrywa wydatki, jakie 
gmina ponosi na wyłapywanie bezpańskich psów i program zapobiegania 
bezdomności zwierząt, Skarbnik odpowiedziała – nie pokrywa. W tamtym roku 
zebrano 12.000 zł,  w tym roku będzie od 12.000 do 14.000 zł z tytułu tej opłaty. A na 
koszty realizacji Gminnego Programu Zapobiegania Bezdomności Zwierząt w tym 
roku Gmina wyda ok. 80.000 zł. 

• Pan Radny Berger zwrócił uwagę, że jeśli kogoś stać na wydanie nawet kilku tysięcy 
złotych na psa czy kota, będzie go też stać na zachipowanie, czy zapłatę podatku za 
psa. Spowoduje to większą odpowiedzialność właściciela za zwierzę. Chipowanie 
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pomoże też np. w ustaleniu właściciela psa, gdy zwierzę kogoś pogryzie. Dlatego 
petycja powinna być uznana za zasadną, jedynie z wyłączeniem punktu o kastracji.  

• Radny Piotr Gonsior, który uczestniczył w dyskusji na Komisji wyjaśnił, że petycja 
została odrzucona między innymi ze względu na zapis o kastracji. Jednocześnie jako 
Rada Gminy można będzie wystąpić z petycją o obowiązek chipowania i 
wprowadzenie obowiązkowych opłat za psa. 

Wynikła dyskusja. 
Po jej zakończeniu Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie 
Wyniki głosowania: ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne 
ZA (9): Paulina Antończyk, Roman Bura, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, Marek Kotula, Marek 
Liśnikowski, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Ewa Wawrzyczny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5): Sebastian Berger, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Łucjan Marek, Alojzy 
Wita 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr V/41/2024 została podjęta.  
Po wyczerpaniu tego punktu prowadzący obrady przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad.  

Pkt. 8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno ści w okresie 
międzysesyjnym  
Sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym przedstawił Z-ca Wójta Pan Błażej 
Tatarczyk, pełniący funkcję organu w związku z absencją chorobową Wójta Gminy. 
W okresie międzysesyjnym zostało podjętych 20 zarządzeń ogólnych w tym 2 zarządzenia w 
sprawie zmian budżetu. Wszystkie zarządzenia dostępne są na BIP i przekazane do Biura 
Rady Gminy. Informacja o zarządzeniach podjętych w okresie od 8 sierpnia do 9 września 
2024 r. stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
Sprawozdanie Zastępcy Wójta Gminy Mszana  z wykonywanych zadań Wójta w czasie jego 
nieobecności  w okresie od 06.08.2024 r. – 09.09.2024 r. stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
Z-ca Wójta w szczególny sposób podziękował za pomoc i udział w dożynkach gminnych, 
które odbyły się w tym roku w sołectwie Mszana, za pomoc w organizacji, wszystkim 
sponsorom za wsparcie tej inicjatywy, Radzie Sołeckiej na czele z panią sołtys i radną Iloną 
Mura, za ogromne zaangażowanie i ogromny wkład pracy. 
 
Pytania do sprawozdań zadawali: 

• Radny Alojzy Wita –  czego dotyczyły rozmowy z panem ze szkód górniczych? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – dotyczyły szkód górniczych na drogach w Gogołowej, 
przekazania dróg do remontów z tytułu szkód górniczych. Udało się złożyć wnioski i 
uzyskać remonty w ramach szkód górniczych na kolejnych sporych odcinkach, za co Z-
ca Wójta przekazał podziękowania przedstawicielom kopalni. 

• Radny Alojzy Wita – czy w trakcie tych spotkań z przedstawicielami kopalń są również 
omawiane tematy szkód  górniczych na drogach wojewódzkich i w domach 
mieszkańców oraz sprawa zapylenia na hałdzie Pochwacie, gdzie jeżdżą pojazdy, pył 
leci na domy? 
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• Pan Z-ca Wójta  odpowiedział, że może składać wnioski tylko w zakresie dróg 
gminnych. Na każdym ze spotkań są również sygnalizowane problemy na drogach 
powiatowych i wojewódzkich. Wraz z Powiatowym Zarządem Dróg udało się wymóc 
na szkodach górniczych wypłatę odszkodowania za remont ulicy Wiejskiej w 
Gogołowej i tym samym powstały kolejne nakładki na ulicy Wiejskiej, zrealizowane 
dwa tygodnie temu. Na drogach wojewódzkich do składania wniosków z tytułu szkód 
górniczych uprawniony jest Zarząd Dróg Wojewódzkich, o co też Gmina często wnosi 
do ZDW. 

• Radny A. Wita stwierdził, że dobrze by było powalczyć o remont ul. Podgórnej i 
chodniki przy ulicy Wolności w kierunku Świerklan. 

• Na pytanie Pana Radnego Wita o plany dotyczące stacji paliw w Gogołowej, Z-ca 
Wójta odpowiedział – spotkanie z przedstawicielami firmy dotyczyło ustalenia nowej 
stawki, która będzie obowiązywała za wynajem tego terenu. Zgodnie z operatem 
szacunkowym jest to kwota 1.600 zł, oczywiście podlega negocjacjom w ramach 
realizowanej umowy. Z-ca Wójta poinformował też przedstawicieli firmy, że złożył 
wniosek o wypłatę jednorazowego odszkodowania z tytułu szkód górniczych za 
wszystkie budynki, które znajdują się w centrum sołectwa Gogołowa, a były kiedyś 
własnością SKR-u, posadowione na gruntach będących w użytkowaniu wieczystym 
Gminy, łącznie z budynkiem stacji. Przedstawiciele firmy zostali poinformowani, że 
może być taka konieczność, iż będą musieli postawić sobie w celu prowadzenia dalej 
swojej działalności wolno stojący obiekt, typu kontener lekkiej zabudowy. 

• Na pytanie Radnego A. Wita, jaki był koszt koncertu zespołu Baciary na Dożynkach 
Gminnych, Z-ca Wójta odpowiedział, że kwotę zna dyrektor Ośrodka Kultury, który 
podpisywał umowę. Informacja o kwocie zostanie przekazana Radnemu bądź na 
piśmie, bądź na następnej sesji. 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie, czego dotyczyły spotkania w LGD? 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że podpisywał weksel w Departamencie Terenów Wiejskich 
w Katowicach dotyczący nowej lokalnej strategii rozwoju. Obecnie w ramach Lokalnej 
Grupy Działania „Morawskie Wrota” trwa intensywny czas prac nad nową strategią, 
wprowadzanie nowych zarządzeń, procedur, przygotowanie konkursów i ich zasad. W 
związku z nową perspektywą pozyskiwania środków jest teraz okres bardzo 
wytężonej pracy. W najbliższym czasie odbędzie się walne zebranie członków LGD, 
które będzie wprowadzało zmiany w strategii, żeby dostosować ją do wytycznych 
Urzędu Marszałkowskiego. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czego dotyczyło spotkanie z przedstawicielem 
spółdzielni energetycznej, Pan Z-ca Wójta odpowiedział – tematów związanych z 
realizacją projektu, o który występowała spółdzielnia energetyczna. Chodzi o środki 
zewnętrzne, które próbowała pozyskać na działania związane z ekologią, wymianą 
pieców na pompy ciepła oraz fotowoltaikę i magazyny energii. Niestety, spółdzielni 
nie udało się pozyskać dofinansowania w tym naborze, ale ma nadal podejmować 
kroki w tym kierunku, aby uzyskać takie dofinansowanie na zadania realizowane na 
terenie swojej działalności, czyli gmin Mszana, Godów i Świerklany. 

• Radny P. Kuczera poprosił o szczegóły zarządzeń w sprawie zmian budżetu. O jakie 
kwoty chodziło i w jakim celu? – Zarządzenia z dn. 26 sierpnia br. oraz z dn. 8 sierpnia 
br. omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. 

• Na pytanie Radnego P. Kuczera, czego dotyczyło spotkanie z dyrektorem GOS, Z-ca 
wójta odpowiedział – głównie dotyczyło kwestii organizacyjnych dożynek. 
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• Na pytanie Radnego Alojzego Wita czy spotkanie na zakończenie kariery dyrektor 
szkoły Pani Wrońskiej było tylko kurtuazyjne, czy merytoryczne, Pan Z-ca Wójta 
odpowiedział – w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie z dyrektorami wszystkich 
placówek oświatowych z terenu gminy w sprawie przygotowania do rozpoczęcia 
nowego roku szkolnego. Wzięli w nim udział zarówno dyrektorzy odchodzący na 
emeryturę, jak i nowe panie dyrektor. Szczegółowo został omówiony zakres 
przygotowania placówek do nowego roku szkolnego oraz jak zostały przekazane 
zadania i kompetencje ustępujących dyrektorów dla nowych dyrektorów.  

O godz. 16.12 obrady opuścił Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Roman Bura. 
 
Dalej głos zabierali: 

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie, czego dotyczyło spotkanie z mieszkańcami 
odnogi ulicy Centralnej? 

• Pan Z-ca odpowiedział – chodzi o drogę, której konieczność remontu była 
wielokrotnie podnoszona. O spotkanie poprosiła jedna z mieszkanek tej ulicy. Odbyło 
się w Urzędzie Gminy w godzinach popołudniowych. Na spotkanie, oprócz tej 
mieszkanki przybyli również inni mieszkańcy i sołtys Połomi. Omawiano procedury 
przejęcia gruntów pod drogą na odcinku od numeru 236 do 268. Zostało ustalone, że 
mieszkańcy na własny koszt wydzielą pas, który jest pod asfaltem. Za koszty, które 
mieszkańcy w związku z tym poniosą, zostaną od nich wykupione przedmiotowe 
odcinki drogi. Mieszkańcy wybiorą geodetę, który to zrealizuje i gdy będą gotowi, 
mają pisemnie poinformować urząd  o tym, że posiadają wydzielone przedmiotowe 
działki i są zainteresowani ich przekazaniem na rzecz gminy. Mieszkańcy zostali 
poinformowani, że na pewno taniej będzie, jeżeli zrobią to zbiorowo, wezmą jednego 
geodetę i ten jeden geodeta wydzieli wszystkie działki. 

• Radny S. Berger zasugerował pomoc Urzędu Gminy przy przeprowadzeniu całej tej 
procedury, wskazanie geodety. 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że procedura została omówiona, ale wskazywać geodety 
nie może. Są tam mieszkańcy biegli w temacie i sobie poradzą. We wszelkich 
procedurach urząd będzie ich wspomagać. 

• Radny A. Wita wyraził oburzenie, że na spotkanie nie został zaproszony nikt z radnych, 
którzy wielokrotnie byli w terenie i omawiali tę sprawę oraz że ze spotkania nie został 
sporządzony protokół. 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że nie był organizatorem spotkania, odbyło się ono po 
telefonie mieszkanki i nie odpowiada za to, że mieszkańcy nie zaprosili na nie radnych.   

• Na pytanie Radnego Łucjana Marek, czy jeżeli ci mieszkańcy jak najszybciej wydzielą 
te działki, Urząd Gminy będzie działał w celu przejęcia i naprawy drogi, Z-ca Wójta 
odpowiedział, że tak właśnie zadeklarował – gdy tylko będzie informacja, że działki 
zostały wydzielone, zostanie wyliczona kwota konieczna do zabezpieczenia w 
budżecie i rada będzie decydować o przesunięciu środków na ten cel. Wstępnie 
mieszkańcy powiedzieli, że postarają się do końca roku zrealizować podziały. 

Więcej pytań w tym punkcie nie było. 

Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania 
Przewodniczący poinformował o korespondencji, która wpłynęła do Rady Gminy: 

− Odczytał informację z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o 
przeprowadzonej kompleksowej kontroli gospodarki finansowej Gminy Mszana. 
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− Odczytał wniosek Zarządu Klubu Sportowego KS Płomień Połomia.  
W związku z tym, że wniosek dotyczy kwestii budżetowych, Przewodniczący 
zaproponował skierować go pod obrady właściwej Komisji do analizy przy 
projektowaniu budżetu na przyszły rok. Radni w głosowaniu przez podniesienie ręki 
jednogłośnie wyrazili na to zgodę. 

− Przewodniczący Rady odczytał również zaproszenie dla Radnych z Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Mszanie do udziału w akcji Narodowe Czytanie, które odbędzie się w 
piątek, 13 września od godz. 15:30 w Gminnym Ośrodku Kultury i Rekreacji w 
Mszanie. 

 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Radny Alojzy Wita zadał pytania: 

− Czy to prawda, że Regionalna Izba Obrachunkowa zaskarżyła uchwały Rady Gminy 
dotyczące gospodarowania odpadami komunalnymi w latach 2021 i 2022? Czy jest 
już wyrok w tej sprawie? I dlaczego takich informacji nie przekazuje się radnym? 

− Od kiedy firma odbierająca odpady komunalne będzie realizować umowę zgodnie z 
zapisami w specyfikacji zamówienia, dotyczącymi worków na odpady? Bo jak zostało 
stwierdzone na ostatniej Komisji, są w tym zakresie nieprawidłowości. Radny wskazał 
też, że w zeszłym roku na początku stycznia firma również nie stosowała ważenia 
odpadów, których dotyczyły wagowe ograniczenia. Dlaczego się tak dzieje? 

• Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Pani Dorota Rajszys przekazała, że 
odpowiedź zostanie udzielona na piśmie bądź na następnej sesji. 

• Radny Piotr Kuczera skierował pytanie do Kierownika Marka Małka – jakie prace 
wykonano w czasie przerwy wakacyjnej na basenie w Połomi? I czy zostały podjęte jakieś 
działania na poddaszu w celu uniknięcia tam w przyszłości zawilgoceń? 

• Kierownik Marek Małek odpowiedział – zostały usunięte przez firmę te usterki, które były 
ujęte w protokole przeglądu gwarancyjnego, oprócz usterek związanych z zawilgoceniem. 
Na usunięcie tych usterek firma prosiła o wydłużenie terminu do końca października. 
Gmina takiej zgody udzieliła. Firma ma rozpocząć prace na początku października, będzie 
analizowane, co jest przyczyną dalszego pojawiania się wilgoci na poddaszu basenu. 

• Radny P. Kuczera poprosił o stały nadzór nad tymi pracami, bo to jest bardzo poważny 
problem. Powstał zaraz po remoncie basenu, który kosztował 3.500.000 zł i firma nie 
umie sobie z nim poradzić, a Gmina nie może od firmy wyegzekwować warunków 
gwarancji, które są zapisane w umowie. 

• W tym temacie Radny Łucjan Marek wskazał Kierownikowi Małkowi, aby na poddaszu 
basenu zwrócić uwagę, że główne kanały wentylacyjne mają dość duże średnice, a 
ponieważ są wykonane ze słabego materiału, zamiast z blachy, to je po prostu rozrywa. 
Pracownicy próbują je łatać na własną rękę. Tam jest ciepłe powietrze i przy różnicy 
temperatur ma to wpływ na skraplanie. 

• Kierownik M. Małek podziękował za informację. Dodał, że na początku października 
zaprosi inspektora, który sprawował nadzór inwestorski w zakresie instalacji sanitarnych i 
wentylacji do zweryfikowania, czy zostało to wszystko wykonane zgodnie z dokumentacją, 
zgodnie z projektem i ze sztuką budowlaną. 

• Na pytanie Radnego P. Kuczera, czy awaria małego ciągnika, o której była ostatnio mowa, 
jest poważna, Kierownik Referatu GKiFZ Dorota Rajszys odpowiedziała - awarii uległ 
układ kierowniczy. Informacja z dzisiaj jest taka, że ciągnik jest naprawiony. Koszt 
naprawy nie powinien przekroczyć kilkuset złotych. 
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• Radny P. Kuczera zadał pytanie, czy Pani była kierownik Aleksandra Tkocz nadal jest 
przedstawicielem Gminy w Jastrzębskich Zakładach Wodociągów i Kanalizacji, czy została 
dokonana wymiana osoby? 

• W odpowiedzi Sekretarz Gminy Pani Joanna Szymańska poinformowała, że Pani Tkocz 
jest członkiem rady nadzorczej, a Rada jest powoływana na kadencję, dlatego Pani 
Aleksandra Tkocz nadal pełni funkcję. Gmina jest w stałym kontakcie z Panią Tkocz, która 
przekazuje kwestie związane z tym, co się dzieje w radzie nadzorczej JZWiK. Nie ma 
żadnych przeszkód, żeby gminę reprezentowała osoba, która nie jest pracownikiem 
urzędu. 

• Radna Ewa Wawrzyczny w temacie dożynek – organizacja na jak najwyższym poziomie, 
podziękowania dla wszystkich organizatorów, ale są prośby od mieszkańców, aby 
spróbować zmienić dzień przeprowadzania tych imprez na sobotę. Wtedy i rodziny z 
dziećmi mogłyby uczestniczyć dłużej. 

• Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk odpowiedział – ten temat był już przed laty podnoszony, 
po dyskusji pozostawiono niedzielę, główny aspekt, który za tym przemawiał to była 
kwestia mszy świętej, która odbywa się zawsze z okazji dożynek w kościołach, czy to w 
Połomi, czy w Mszanie oraz połomskie śniadanie dożynkowe. Oczywiście temat jest 
ponownie do rozpatrzenia, można go skierować pod obrady Komisji Spraw Społecznych 
oraz Rad Sołeckich, niech wyrażą swoje zdanie. 

• Radny Piotr Gonsior poprosił Z-cę Wójta o organizację spotkania z projektantami kabla 
średniego napięcia oraz organizację spotkania z projektantami remontu ulicy 1 Maja. 
Jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury przypomniał Radnym, że 30 
września rozpocznie się debata na temat infrastruktury drogowej, poprosił, aby każdy 
przygotował sprawy dotyczące dróg w swoim rejonie wyborczym, żeby dyskusja była 
sprawna i merytoryczna.  

• Z-ca Wójta poinformował, że spotkanie w sprawie kabla naziemnego jest umówione, 
odbędzie się 12 września o godz. 9.00. Temat kolejnego spotkania w sprawie ul. 1 Maja 
został zasygnalizowany w Powiatowym Zarządzie Dróg, czekamy na odpowiedź, kiedy 
ewentualnie projektant wyraziłby zgodę na spotkanie z radą. 

• Radny A. Wita zadał pytania:  

− Czy wystosowano pismo o przycięcie tych sosen, które wchodzą w teren drogi 
gminnej? 

− Czy są jakieś środki zabezpieczone na geodetę do wydzielenia drogi, która się w 
późniejszym czasie ma nazywać Widokowa, na razie jest to odnoga Wolności? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – interwencje w sprawie gałęzi drzew były wielokrotnie 
podejmowane osobiście u właścicieli lasu, który jest tam zlokalizowany. Brygady 
techniczne gminy w ostatnim czasie bardzo intensywnie pracowały w Mszanie i Połomi, 
aby te sołectwa wyglądały reprezentacyjnie w związku z dożynkami i mszą dożynkową. 
Skład brygad jest jednak ograniczony zwolnieniami lekarskimi, co ogranicza moce 
przerobowe. Gdy brygady wrócą do pełnego składu, zostaną przycięte te gałęzie, które 
wchodzą na gminną drogę. 

• Pan Radny Wita zgłosił konieczność wyczyszczenia rowu i przepustu w rejonie posesji 
Ogierman, Szymura. Informował o zalegających tam gałęziach, które obcięła firma. 

• Z-ca Wójta podziękował za zgłoszenie tematu gałęzi. Pracownik gminy od razu po 
interwencji radnego zgłosił problem i skutecznie interweniował, tak że gałęzie zostały 
uprzątnięte. Co do kwestii czyszczenia potoku, ten temat powinien być przez radnego 
zgłoszony do Gminnej Spółki Wodnej – to spółka odpowiada za kwestię realizacji 
inwestycji na rowach i ciekach wodnych na terenie sołectw Połomia i Gogołowa. 
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• Radny odpowiedział, że on zgłasza, pracownik urzędu powinien się tym zająć. 

• Radny Sebastian Berger zwrócił się z wnioskiem do Przewodniczącego Rady i 
Przewodniczących Komisji, aby sesje lub komisje, w których chcą bezpośrednio 
uczestniczyć mieszkańcy, były w godzinach mocno popołudniowych. Dodał, że 
niejednokrotnie spotykał się z głosem mieszkańców z prośbą o to i że jest potrzeba 
uczestnictwa mieszkańców właśnie na tych komisjach. Ostatnio było spotkanie w Połomi 
dotyczące komunikacji na terenie Gminy Mszana i był duży odzew i z pewnością na 
komisję też by mieszkańcy przyszli. 

• Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że kto chce przyjść na komisję, to przyjdzie. Ale 
można rozważyć temat zmiany godzin obrad.  

• Głos zabrała Sekretarz Gminy zwracając uwagę, że to decyzja radnych kiedy, o której 
godzinie chcą się spotykać na posiedzeniach. Jednak, jeżeli potrzebują pomocy 
pracowników merytorycznych Urzędu Gminy, a zazwyczaj tak jest, to trzeba wziąć pod 
uwagę, że w miesiącu odbywa się kilka posiedzeń komisji, ci pracownicy na tych 
posiedzeniach muszą być, żeby udzielać radnym odpowiedzi lub omawiać jakieś tematy. 
Natomiast mieszkaniec, który chce przyjść na daną komisję, to zwykle tylko w temacie, 
który go interesuje, czyli raz na jakiś czas. Jeśli jakiś temat interesuje mnie osobiście, 
jestem w stanie zwolnić się godzinę z pracy, aby przyjść na komisję lub sesję.  Jako 
organizator pracy w urzędzie Sekretarz stwierdziła, że nie jest to dobra sytuacja, jeżeli 
pracownicy muszą być na komisjach do późnych godzin popołudniowych, a nawet 
wieczornych, trzeba patrzeć również na przestrzeganie przepisów kodeksu pracy. 

Wynikła dyskusja o transmitowaniu posiedzeń komisji na żywo.  Sekretarz Gminy zwróciła 
uwagę, że Statut Gminy nie przewiduje transmisji komisji, poza tym transmisja nie pozwala 
na czynny udział mieszkańca w posiedzeniu, a chyba o to chodziło Radnemu Bergerowi. Ze 
wszystkich posiedzeń sporządzane są protokoły, mieszkańcy mają możliwość się z nimi 
zapoznać. Protokoły są za każdym razem przyjmowane przez radnych. Radny Alojzy Wita 
zwrócił uwagę, że Statut można zmienić, tak aby transmitować obrady komisji. Radny Piotr 
Gonsior zaproponował, aby członkowie komisji w swoim gronie przedyskutowali, czy chcą 
zmiany Statutu w kwestii transmitowania posiedzeń komisji.  

• Radny S. Berger zwrócił się do przewodniczących, aby uwzględnili jego i mieszkańców 
wniosek przy ogłaszaniu następnych posiedzeń komisji czy sesji. Jako optymalną godzinę 
rozpoczynania posiedzeń podał godz. 17.00. 

• Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że ma wątpliwości co do tych mieszkańców, jest to 
raczej wola Pana Radnego Bergera, który już kiedyś wnioskował o późne godziny sesji i 
komisji.  

• Sekretarz Joanna Szymańska poinformowała, że w związku z takim wnioskiem widzi 
bardzo duże zagrożenie w realizacji działań Urzędu Gminy poprzez to, że pracownicy 
będą musieli zostawać w późnych godzinach. Tutejszy Urząd Gminy jest małym urzędem, 
jedną dziedziną zajmuje się jedna osoba. Możliwe jest tworzenie indywidualnych 
harmonogramów pracy dla poszczególnych pracowników, jednak jeśli ci pracownicy będą 
dostępni dla radnych i dla być może kilku mieszkańców na komisji, nie będą dostępni dla 
mieszkańców w Urzędzie Gminy. 

• Radny Sebastian Berger zwrócił uwagę, że można brać przykład z sąsiednich gmin, gdzie 
jest inaczej niż u nas.  

• Sekretarz zwróciła uwagę, że w każdej gminie inaczej to wygląda. Są sesje, które się 
odbywają o godzinie 10.00, są takie, które odbywają się o godzinie 17.00, są komisje, 
które odbywają się na godzinę lub pół przed sesją. Jest to różnie w różnych gminach. 
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• Radny S. Berger uściślił, że nie każda komisja ma być w tak późnych porach, tylko te, 
które bezpośrednio dotyczą mieszkańców. 

 
Dalej głos zabierali: 

• Radny Piotr Kuczera – czy przed zimą będzie jeszcze przeprowadzona kontrola dróg 
gminnych i łatanie dziur? 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że na ten cel nie ma już środków w budżecie. Jeżeli się znajdą 
takie środki, można je będzie przesunąć na naprawę dróg gminnych, ale sytuacja 
budżetowa jest bardzo napięta. 

• Radny P. Kuczera zawnioskował, aby podać na stronie Urzędu Gminy numery telefonów 
służbowych wraz z nazwiskiem i imieniem pracowników z danych referatów. 

• Pani Sekretarz odpowiedziała, że sprawdzi, czy nie są już podane. Jeśli nie, zostaną 
podane. 

Więcej pytań i wniosków nie było. 

Pkt. 10. Zako ńczenie obrad   
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski zamknął V 
sesję Rady Gminy Mszana. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/  
Marek Liśnikowski 
 
 
Protokołowała                                                 
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
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